[image: ΧΑΡΤΗΣ ΔΡΟΣΕΡΟΥ]
Cultural and Educational Women Association of Drosero Xanthi “ELPIDA” (“THE HOPE”)
___________________________________________________________________


[bookmark: _GoBack]627 R/N
1 July 2019

TO:
European Roma Information Office 
(ERIO)


Press release
Participation of the ELPIDA Association at a meeting on Roma in the European Economic and Social Committee in Brussels.
At the conference "Empowering Roma through Participation: After the EU elections, what's next for Roma? organized jointly by the European Roma Information Office (ERIO) and the European Economic and Social Committee participated representative of the Cultural and Educational Women's Association Drosero, ELPIDA.
The conference, attended by Ákos Topolánszky, on behalf of the European Economic and Social Committee by Ivan Ivanov, (European Roma Information Office), the Szabolcs Schmidt, (Non-discrimination policies and Roma coordination Unit, DG Justice, Consumers and Gender Equality, European Commission), the academic researcher Sarita Friman, as a representative of the Finnish Presidency to the European Council, (Finnish EU Presidency of the European Council), the Ákos Topolánszky, (European Economic and Social Committee), the formerly MEP and active Roma supporter, James Carver, Claude Cahn (Human Rights Officer, OHCHR), Mischa Thompson (US Helsinki Commission), US researcher Na dezhda Mouzykina, (National Democratic Institute), the Rumyan Russinov, (Public Policy Advocacy Centre, ERIO member), by Pedro Aguilera, (Federation of Roma Associations of Catalonia (FAGiC), ERIO member), the Mélina Chaput, European Roma Information Office and representatives of Roma organizations from different countries.
During the work, an assessment of Roma outcomes after the European elections was made. Warning have been highlighted by the rise of the nationalist and ultra-right parties, which now provides an expanded representation to the extreme voices in the European Parliament. The speakers stressed that in this context, it is necessary to anticipate the possible consequences for the inclusion of the Roma and fight against anti-gypsy. In the discussion among participants there was a reflection on the Roma's experiences with the electoral process, the pathogens and the obstacles they may have faced. An important topic of discussion was the issue of Roma representation, both politically and in general. Proper representation of the Roma is the most effective way of ensuring that Roma issues and their integration will remain a priority for the next representation in the European Parliament.
The speakers also presented the positions of the ELPIDA Association regarding the phenomenon of transaction and acquisition of votes as the educational problems faced by the Roma settlement in Drosero.

Bulletin de Presse
Α la conférence intitulée «“Empowering Roma through participation: After the EU elections, what’s next for Roma?» ("Renforcer les Roms grâce à la participation: après les élections européennes, quelle est la prochaine étape pour les Roms?") organisée conjointement par le Bureau européen d'information sur les Roms (ERIO), le Comité économique et social Européen, a participé en tant que représentant l’Association culturelle et éducative des femmes Droserou, ELPIDA.
Parmi les intervenants étaient, Ákos Topolánszky, représentant du Comité économique et social européen, Ivan Ivanov (Bureau européen d'information sur les Roms), Szabolcs Schmidt (Unité "Politiques de non-discrimination et coordination pour les Roms", DG Justice, consommateurs et égalité des genres, Commission européenne, Sarita Friman, chercheuse universitaire, en tant que représentant de la présidence finlandaise du Conseil européen, Ákos Topolánszky (Comité économique et social européen), James Carver ancien député européen et défenseur actif des Roms,  Claude Cahn (spécialiste des droits de l'homme, OHCHR), Mischa Thompson ((Commission on Security and Cooperation in Europe (U.S. Helsinki Commission)), la chercheuse américaine Rumyan Russinov, (Institut national démocratique), Pedro Aguilera, (Federation of Roma Associations of Catalonia (FAGiC), ERIO member), Mélina Chaput, (Bureau européen d'information sur les Roms) et des représentants d'organisations roms de différents pays.
Au cours des travaux, une évaluation des résultats des élections Européennes concernant les Roms a été réalisée. La montée des partis  nationalistes et d'extrême droite, qui offre désormais une représentation élargie aux voix extrêmes du Parlement européen, a suscité des inquiétudes. Les intervenants ont souligné que, dans ce contexte, il est nécessaire d'anticiper les conséquences éventuelles sur l'inclusion des Roms et la lutte contre l'anti-tsiganisme. Au cours de la discussion entre les participants, il y a eu une réflexion sur les expériences des Roms avec le processus électoral, les facteurs pathogènes et les obstacles auxquels ils ont pu faire face. Un sujet de discussion important était la question de la représentation des Roms, tant sur le plan politique que général. Une représentation adéquate des Roms est le moyen le plus efficace de garantir que leurs problèmes et leur intégration resteront une priorité pour la prochaine représentation au Parlement européen.
Les intervenants ont également présenté les positions de l'association ELPIDA concernant le phénomène de transaction et d'acquisition de voix par pot de vin ainsi que les problèmes d'éducation rencontrés dans le quartier des Roms à Drosero à Xanthi. 
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ
Στη διάσκεψη με θέμα “Empowering Roma through participation: After the EU elections, what’s next for Roma? ("Ενδυνάμωση των Ρομά μέσω της συμμετοχής: Μετά τις εκλογές για την ΕΕ, ποια είναι η συνέχεια για τους Ρομά") που οργάνωσαν από κοινού το European Roma Information Office (ERIO), με την Ευρωπαϊκή Οικονομική και Κοινωνική Επιτροπή συμμετείχε εκπρόσωπος του Πολιτιστικού και Μορφωτικού Συλλόγου Γυναικών Δροσερού, Η ΕΛΠΙΔΑ. 
	Στην ημερίδα που συμμετείχαν οι Ákos Topolánszky, εκ μέρους της European Economic and Social Committee  ο Ivan Ivanov, (European Roma Information Office), ο Szabolcs Schmidt, (Non-discrimination policies and Roma coordination Unit, DG Justice, Consumers and Gender Equality, European Commission), η ακαδημαϊκός ερευνήτρια Sarita Friman, ως εκπρόσωπος της Φινλαδικής Προεδρίας στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο, (Finnish EU Presidency of the European Council), ο Ákos Topolánszky, (European Economic and Social Committee), ο μέχρι πρότινος Ευρωβουλευτής και ενεργός υποστηρικτής των Ρομά, James Carver, η Claude Cahn, (Human Rights Officer, United Nations Human Rights Office (OHCHR)), η Mischa Thompson, (Commission on Security and Cooperation in Europe (U.S. Helsinki Commission)), η ερευνήτρια από τις ΗΠΑ Nadezhda Mouzykina, (National Democratic Institute),  ο Rumyan Russinov, (Public Policy Advocacy Centre, ERIO member),  ο Pedro Aguilera, (Federation of Roma Associations of Catalonia (FAGiC), ERIO member), η Mélina Chaput, European Roma Information Office και εκπρόσωποι οργανώσεων Ρομά από διάφορες χώρες. 
Στη διάρκεια των εργασιών έγινε εκτίμηση των εκλογικών αποτελεσμάτων για τους Ρομά. Επισημάνθηκαν οι ανησυχίες από την άνοδο των εθνικιστικών και ακροδεξιών κομμάτων που παρέχει πλέον διευρυμένη εκπροσώπηση στις ακραίες φωνές στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο. Οι ομιλητές τόνισαν πως στο πλαίσιο αυτό, είναι ανάγκη να προβλεφθούν οι πιθανές συνέπειες για την ένταξη των Ρομά και την καταπολέμηση του αντι-τσιγγανισμού. Στη συζήτηση μεταξύ των παρισταμένων υπήρξε προβληματισμός σχετικά με τις εμπειρίες των Ρομά αναφορικά με την εκλογική διαδικασία, τις παθογένειες και τα εμπόδια που μπορεί να έχουν αντιμετωπίσει. Σημαντικό θέμα συζήτησης ήταν το ζήτημα της εκπροσώπησης των Ρομά, τόσο πολιτικά όσο και γενικότερα. Η σωστή εκπροσώπηση των Ρομ είναι ο αποτελεσματικότερος τρόπος για να εξασφαλιστεί ότι τα θέματα των Ρομά και η ένταξη τους θα παραμείνουν προτεραιότητα για την επόμενη εκπροσώπηση στο Ευρωκοινοβούλιο.
Από τους ομιλητές παρουσιάσθηκαν και οι θέσεις του Συλλόγου ΕΛΠΙΔΑ αναφορικά με τα φαινόμενα συναλλαγής και εξαγοράς ψήφων καθώς τα προβλήματα εκπαίδευσης που αντιμετωπίζει ο οικισμός των Ρομά στο Δροσερό. 
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Sincerely,
[image: I:\ΥΠΟΓΡΑΦΗ.png][image: I:\ΣΦΡΑΓΙΔΑ.png]The President of the Women Association of Drosero Xanthi
                                                            «ELPIDA»





Souleiman Sabicha
President Telephone number: +30 69885366777, +30 2541063630 
e-mail:sullogoselpida@gmail.com
www.drosero.com
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